
                                    Protokół Nr XXIV / 2012 
XXIV Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 26 kwietnia 2012 roku w Sali 
                                  Urzędu Miejskiego w Łowiczu Stary Rynek 1.

Ustawowa liczba Radnych   -   21 
Obecnych na Sesji                -   20
                   Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja o realizacji „Programu Łowicka  Karta Dużej Rodziny 3 + i Rodzin 
    Zastępczych”. 
5. Informacja o realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
    Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  za 2011 rok.
6. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Łowicza z organizacjami 
    pozarządowymi  oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 
   24 kwietnia 2003 r o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za 2011 r.
7. Rozpatrzenie uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 
 2012-2017,

2) w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2012 rok,
3) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości              

położonych w Łowiczu w obrębie Śródmieście,
4) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości

           położonej w Łowiczu, obręb Kostka,  
5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej działki 

gruntu, oznaczonej numerem 7893/3 o pow.0,0105 ha, położonej w Łowiczu w obrębie 
Bratkowice,

     6)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od PKP prawa użytkowania wieczystego 
           nieruchomości stanowiących  własność Skarbu Państwa, położonych w Łowiczu, 
           obręb Kostka oraz uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Łowiczu, 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej działki gruntu, 
oznaczonej numerem 6341 o pow. 0, 0073 ha położonej w Łowiczu w obrębie Górki,

     8)   w sprawie przyjęcia od Wojewody Łódzkiego zadań w zakresie utrzymania   
           grobów i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy Miasta Łowicza,

9) w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Łódzkiego z dnia 
           12 kwietnia 2012 r. znak:PNK-I.0552.10.2012.

10) w sprawie rozpatrzenia skargi kupców z Targowiska Miejskiego w Łowiczu 
na działalność Burmistrza Miasta Łowicza.

 8.  Przyjęcie oświadczenia zwierające stanowisko Rady Miejskiej w sprawie 
      koncesji na nadawanie na Multipleksie Cyfrowym dla Telewizji Trwam. 
 9.  Ocena zasobów pomocy społecznej na 2011 rok dla gminy Miasto Łowicz.
10. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
11. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
12. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
13. Zakończenie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
Ad.1.

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana 



Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana  Bogusława  Bończaka,  Pana  Zbigniewa 
Kostrzewę, Przewodniczących Zarządu Osiedli, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, 
Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, Naczelników Wydziału, Radcę Prawnego Panią 
Jolantę Służalską- Mrożewską, pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest
20 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Burmistrz   Miasta  powitał   Pana  Zbigniewa  Kostrzewę,  podziękował  za  wszechstronną 
pracę w naszym mieście i poinformował, że wszyscy znają Pana Doktora od wielu lat.
Przypomniał, że w dniu 12 kwietnia 2010 roku na Mszy Świętej Pan Doktor jako syn oficera 
zamordowanego na wschodzie po 17 września wraz z Panią Danutą Milczarską – Sybiraczką 
córką oficera korpusu ochrony pogranicza zamordowanego – przyjmowali ofiarowaną przez 
Harcerzy Ziemię z Katynia. 
Ziemia była przejęta przez Starostę Łowickiego i Burmistrza Miasta.
Poinformował, że mieszkańcy znają Pana Zbigniewa Kostrzewę jako lekarza, Posła na Sejm 
RP, społecznika, poetę, pisarza, autora wielu publikacji.
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał List gratulacyjny z okazji przyznania I nagrody 
w Ogólnopolskim Konkursie poetyckim dla lekarzy im. prof. Andrzeja Szczeklika –
„ Przychodzi wena do lekarza”, który został  rozstrzygnięty 12 kwietnia b.r. w Teatrze Roma 
w Warszawie. Nagrody odebrało sześcioro spośród 162 lekarzy, którzy wystartowali w tym 
konkursie.
       Burmistrz Miasta wręczył upominki z Łowicza oraz „ monetę pozłacanego Księżaka”.
Radni pogratulowali oklaskami.
Pan  Z.  Kostrzewa podziękował  Przewodniczącemu  Rady  Miejskiej  oraz  Burmistrzowi 
Miasta i Radnej E. Zbudniewek oraz pozostałym Radnym za gratulacje.
   Stwierdził,  że I  nagroda jest  ważna,  ale najważniejszy jest  tytuł „ Najlepszego lekarza 
Polski- poety”.
Poinformował, że bardzo ciekawy był skład Jury: Anna Dymna, Ewa Lipska, Michał Rusinek. 
Adam Zagajewski oraz profesor Marek Pawlikowski, prezes Unii Polskich Lekarzy Pisarzy.
Przyznawano nagrody w dwóch kategoriach: poezja i proza. 
Nagrody przyznano sześciu polskim lekarzom oraz wręczono 3 wyróżnienia.
Stwierdził, że lekarze piszą nie tylko recepty. Najczęściej w swojej pracy spotykają się 
z bólem, cierpieniem, chorobą, ale i z radością, o ile udaje się pacjentowi pomóc.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że proponowany porządek obrad XXIV Sesji 
wraz z projektami uchwał  został przesłany wszystkim zaproszonym. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dniu 12 kwietnia 2012 r pismem 
Nr PNK-L.0552.10.2012 od  Wojewody Łódzkiego wpłynęła skarga na Uchwałę 
Nr XVIII/122/2011 Rady Miejskiej  w Łowiczu z  dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie 
przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012.
Zgodnie  z  ustawą  z  dnia  30  sierpnia  2002  roku  Prawo  o  postępowaniu  przed  sądami 
administracyjnymi, skargę do Sądu Administracyjnego wnosi się za pośrednictwem organu, 
którego działanie jest przedmiotem skargi wraz z odpowiedzią na nią w terminie 30 dni 
od dnia jej wniesienia tj. do dnia 16 maja 2012 roku.
      W związku z powyższym zaproponował wprowadzenie pod obrady dzisiejszej sesji: 
1.Projektu uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Łódzkiego z dnia 
12 kwietnia 2012 r  Znak: PNK-I.0552.10.2012



Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wprowadzenia 
dodatkowego projektu uchwały.
                          20 „za” , 0„przeciw” 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie wprowadzenie dodatkowej uchwały do porządku obrad.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował ,że w dniu 24 kwietnia b.r. wpłynęła skarga 
kupców z Targowiska Miejskiego w Łowiczu na działalność Burmistrza Miasta Łowicza 
i został przygotowany projekt  uchwały.
   Zaproponował  wprowadzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia w/w  skargi. 
Poinformował, że Radni skargę i  projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymali 
w materiałach w dniu dzisiejszym.
                             18„za” , 0„przeciw” 2„wstrzymujące”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
większością głosów wprowadzenie dodatkowej uchwały do porządku obrad.
   Zaproponował  przegłosowanie zmienionego porządku obrad, proponując wprowadzenie 
powyższych uchwał w pkt.7 jako uchwały nr.8 i 9.
                              20 „za” , 0 „przeciw” 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie zmieniony porządek obrad XXIV Sesji.

Ad.3.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Protokół z XXIII Sesji został  wyłożony 
w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
                    Sekretarzem  XXIII Sesji był  Radny Tomasz  Charążka.
 Sekretarza Sesji oraz Radni uwag nie zgłosili do Protokołu z XXIII Sesji Rady. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, Protokół  z  XXIII 
Sesji został  przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XXIV Sesji Rady Miejskiej zaproponował 
Radnego Dariusza Dzika, który wyraził zgodę.

Ad.4.
Informację o realizacji „Programu Łowicka  Karta Dużej Rodziny 3 + i Rodzin 
Zastępczych” – przedstawiła Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta.
                                             / stanowi załącznik/
Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Komisji
                                               Radny Leszek Plichta.
Opinię Komisji Budżetu  i Finansów –przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji Radna
Wanda Białas.
Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Grażyna 
Sobieszek.
                                                / stanowią załączniki/
                                                Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła  informację do 
wiadomości.

Ad.5.
 Informację o realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
 Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  za 2011 rok – 
przedstawiła Pani Małgorzata Nowak  Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych.
                                           / stanowi załącznik/



Radny R. Wójcik – podziękował za szczegółową informację i zaapelował , aby przeznaczyć 
środki finansowe z tzw. „kapslowego” na plac zabaw dla dzieci z Zarządu „Przedmieście”.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów –przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji Radna
Wanda Białas.
Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Grażyna 
Sobieszek.
Opinię Miejskiej Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi przedstawił Przewodniczący 
Komisji Pan Cezary Gawroński.
                                               / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację 
do wiadomości.

Ad.6.
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Łowicza z organizacjami 
pozarządowymi  oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za 2011 r .-
przedstawił Pan Artur Michalak Naczelnik Wydziału Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki.
                                             / stanowi załącznik/
                                            Pytań i uwag nie zgłoszono.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów –przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji Radna
Wanda Białas.
Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Grażyna 
Sobieszek.
                                                       / stanowią załączniki/
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.

Ad. 7. 

1/ Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Miasto 
Łowicz na lata  2012-2017 – przedstawił  Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta 
                                                      / stanowi załącznik/
Radny R. Wójcik – zwrócił uwagę na zapisy na stronie 6 „Przychody i rozchody budżetu”
w pkt.3 ,gdzie spłata długu zmniejsza się o 5.329.000 złotych.
Podobna sytuacja jest z obsługą długu i prosił o wyjaśnienie dlaczego tak się dzieje.
Pan A. Podsędek – poinformował, że kwoty zmian wiążą się głównie zaplanowanym do 
zaciągnięcia w tym roku kredytem komercyjnym, gdzie przewidziane są spłaty w latach 
2016-2017. Stwierdził, że wcześniej nie można było planować spłaty długu.
Radny R. Wójcik – stwierdził, że można wnioskować , że w latach 2014-2015 słabe są 
możliwości budżetu miasta.
Pan A. Podsędek –poinformował, że prognoza finansowa jest stworzona tak , aby w tych 
latach nie zaciągać pożyczek i kredytów . Po 2016 roku istnieje możliwość zaciągania 
nowych kredytów i pożyczek.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów –przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji Radna
Wanda Białas.
                                                     / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:



                                  19 „za” , 0 „przeciw” 1 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
większością  głosów
                                        U c h w a ł ę  Nr XXIV /170/2012
2/Projekt  w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2012 rok- przedstawił  
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta 
                                                      / stanowi załącznik/
Radny R. Wójcik – podziękował Burmistrzowi Miasta za propozycję przesunięcia 
105 tys. złotych na dokumentację  na opracowanie dokumentacji kanalizacji w ulicy Łódzkiej.
Poinformował, że wspólnie z Radnym R. Szmajdzińskim złożyli wniosek w dniu 
29.12.2011 roku wniosek o przesunięcie środków finansowych z zakupów inwestycyjnych 
do działu 900 na opracowanie dokumentacji. 
Stwierdził, że wnioski opozycji służą rozwojowi miasta.

Opinię Komisji Budżetu  i Finansów –przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji Radna
Wanda Białas.
                                                     / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  20 „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie
                                        U c h w a ł ę  Nr XXIV /171/2012

3/Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 
   nieruchomości  położonych w Łowiczu w obrębie Śródmieście – przedstawiła 
   Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                          / stanowi załącznik /
 Radna E.  Zbudniewek – poinformowała, że mieszkańcy trzykondygnacyjnego budynku 
zwracali się z  zapytaniem, czy w wyniku sprzedaży nie będą przymusowo wykwaterowali. 
Czy podwyższone czynsze nie  zmuszą do przeprowadzenia lokatorów, którzy mają niskie 
dochody.
Radna A. Gajewska – stwierdziła, że miasto nabywa nieruchomość, a mieszkańcy 
są bardziej chronieni niż mieszkający w prywatnych budynkach.
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła ,że w budynkach ZGM znacznie wzrosły czynsze.
Radny R. Szmajdziński – poinformował, że z dyskusji na posiedzeniach Komisji wynikało, 
że po zakupie planowany jest remont budynku, czy lokatorzy opuszczą pomieszczenia na czas 
remontu.
Burmistrz Miasta poinformował, że obecnie prowadzone są rozmowy w sprawie wykupu 
budynku, należy opracować operat szacunkowy tej nieruchomości. 
Stwierdził, że jest to nieruchomość położona w centrum miasta, zagrożenia budowlanego
nie ma,  ale w przyszłości należy pomyśleć o remoncie budynku.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka.
                                                      / stanowi załącznik/

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  20 „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie



                                        U c h w a ł ę  Nr XXIV /172/2012

4/Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności 
nieruchomości położonej w Łowiczu, obręb Kostka –  przedstawiła Pani Anna Gajewska 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                               / stanowi załącznik /
                                               Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka.
                                                      / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  20 „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie
                                        U c h w a ł ę  Nr XXIV /173/2012

5/Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  bezprzetargowej 
działki gruntu, oznaczonej numerem 7893/3 o pow.0,0105 ha, położonej w Łowiczu 
w obrębie Bratkowice -przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Gruntami.
                                               / stanowi załącznik /

Radny T. Żaczek – zwrócił się z zapytaniem, czy sąsiedzi zgadzają się na sprzedaż działki.
Pani A. Gajewska – poinformowała, że przy tworzeniu terenów budowlanych nie wszystkie 
działki miały uregulowane stany prawne. Fragment tego terenu pochodził z nieuregulowanego 
stanu prawnego. Zainteresowana osoba oczekiwała na zastosowanie przez miasto bonifikaty, 
sprzedaż może nastąpić po cenie oszacowanej przez rzeczoznawcę majątkowego.
Stwierdziła, że w bezpośrednim sąsiedztwie jest działka pod stacją Trafo i większy teren nie 
jest  potrzebny  Zakładowi  Energetycznemu.  Jest  to  działka  uzupełniająca  bez  możliwości 
dojazdu.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka.
                                                      / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  20 „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie
                                        U c h w a ł ę  Nr XXIV /174/2012

6/ Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od PKP prawa użytkowania 
wieczystego  nieruchomości  stanowiących   własność  Skarbu  Państwa,  położonych  w 
Łowiczu, obręb Kostka oraz uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Łowiczu -przedstawiła 
Pani  Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                               / stanowi załącznik /
                                               Pytań  i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka.
                                                      / stanowi załącznik/



Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  20 „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie
                                        U c h w a ł ę  Nr XXIV /175/2012

7/Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  bezprzetargowej 
działki gruntu, oznaczonej numerem 6341 o pow. 0, 0073 ha położonej w Łowiczu w 
obrębie  Górki  –  przedstawiła  Pani   Anna  Gajewska  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki 
Gruntami.
                                               / stanowi załącznik /
                                          Pytań  i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka.
                                                      / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  20 „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie                  U c h w a ł ę Nr XXIV/176/ 2012

8/Projekt uchwały  w sprawie przyjęcia od Wojewody Łódzkiego zadań w zakresie 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy Miasta 
Łowicza – przedstawił Pan Grzegorz Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.
                                        / stanowi załącznik /
Radny T. Żaczek – zwrócił się z zapytaniem, jaką kwotę przeznacza Pani Wojewoda 
na utrzymanie grobów.
Pan G.  Gawroński – poinformował, że przeznaczona jest kwota 5.000 złotych.
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła, że kwota 5 .000 złotych na utrzymanie takiej dużej 
ilości grobów to zbyt mało, czy pozostała kwota  będzie przeznaczona z budżetu miasta.
Pan G. Gawroński –poinformował, że kwota 5.000 złotych jest minimalną kwotą jaką 
otrzymujemy z Urzędu Wojewódzkiego.
Burmistrz Miasta –poinformował, że liczymy na dotację z Rady Pamięci Walki i 
Męczeństwa , jeśli będzie zbyt mało środków finansowych to przeznaczymy środki z budżetu 
miasta.
Radna E. Zbudniewek - poinformowała, że w Radzie Pamięci Walki i Męczeństwa pracuje 
Ks. Stefan Wysocki.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Radny Tomasz Charążka.
                                                      / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  20 „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
jednogłośnie                  U c h w a ł ę Nr XXIV/177/ 2012

9/ Projekt uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Łódzkiego 
z dnia  12 kwietnia 2012 r. znak:PNK-I.0552.10.2012  -przedstawił Przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan H. Zasępa.
                                     / stanowi załącznik /
Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, że na Uchwałę Nr XVIII/122/2011 Rady 
Miejskiej w Łowiczu z dnia 24 listopada 2011 roku w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 



Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2012 rok,  w dniu 20 grudnia 2011 roku wpłynęło pismo zawiadamiające o wszczęciu 
postępowania.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dniu 21 grudnia 2011 roku wysłano 
pismo wyjaśniające do Urzędu Wojewódzkiego.
   Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zastrzeżenia organu nadzoru dotyczą
faktu  uchwalenia jednego programu zamiast dwóch oddzielnych.                           
     Przez  30  dni  nie  było  żadnego  powiadomienia  a  dopiero  w  dniu  16  kwietnia  b.r. 
skierowano skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi za pośrednictwem 
Rady Miejskiej w Łowiczu. Stwierdził, że po przeanalizowaniu sprawy z Radcami Prawnymi, 
Panią  Sekretarz  Miasta  i  Burmistrzem  Miasta,  Panią  Naczelnik  WSS  zostaje  sprawa 
skierowana do Sądu Administracyjnego w Łodzi, po podjęciu uchwały.
Należy upoważnić Burmistrza Miasta do sporządzenia odpowiedzi do Wojewody Łódzkiego, 
którą Radni otrzymali.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  16 „za” , 0 „przeciw” 4 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
większością głosów       
                                   U c h w a ł ę Nr XXIV/178/ 2012
10/Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi kupców z Targowiska Miejskiego
w Łowiczu na działalność Burmistrza Miasta Łowicza –wraz z uzasadnieniem przedstawił 
Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa.
                                                   / stanowi załącznik/ 
Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa odczytał treść skargi, która stanowi 
załącznik.                              
                                                    / stanowi załącznik/
Pan Jerzy  Przyżycki – poinformował, że jest przedstawicielem Kupców z Targowicy 
Miejskiej, którzy wystąpili ze skargą do Rady Miejskiej.
Stwierdził, że w okresie kiedy Klub „Pelikan” wygrał przetarg na dzierżawę Targowicy 
Miejskiej kupcy wystąpili z prośbą do Burmistrza Miasta, aby w ciągu mięsno- handlowym 
nie wprowadzał dużej firmy wędliniarskiej. 
Firma „Zbyszko” wprowadza do sprzedaży mięso pochodzenia z zagranicy, natomiast nasi 
kupcy proponują sprzedaż mięsa krajowego pochodzenia.
Burmistrz  Miasta  Pan  R.  Budzałek   zapewniał,  że  nie  będzie  wprowadzony  żaden  inny 
handlowiec i nie będzie rozbudowy pierwotnie ustawionych pawilonów. Jako jeden 
z  pierwszych  proponował  budowę  pawilonów  oraz  toalet,  na  które  nie  wyrazili  zgody 
urzędnicy. Stwierdził, że wybudowano 26 pawilonów , gdzie 52 osoby znajdują zatrudnienie.
Należy pomagać w rozwoju zakładów, ale należy wykazywać rozsądek. 
Mogą  być  budowane  pawilony  ale  zlokalizowane  w  innym  miejscu  niż  ciąg  mięsno- 
wędliniarski.
Występowano  do Urzędu Miejskiego o wykonanie zadaszenia nad ciągiem handlowym przy 
częściowej odpłatności handlowców.
Burmistrz  Miasta  –  poinformował,  że  wielokrotnie  rozmawiał  z  kupcami  z  Targowicy 
Miejskiej i znajdowano jakieś rozwiązania.
Stwierdził, że w 2010 roku rozmawiał  z grupą przedstawicieli kupców pawilonów ciągu
wędliniarsko mięsnego i informował, że na razie nie wyda zgody na rozbudowę pawilonu 
handlowego „Zbyszko”.(kadencja dobiegała końca).
Wyraził zdziwienie, że do Przewodniczącego Rady Miejskiej  kupcy złożyli skargę 
na Burmistrza Miasta , nie przyjmując propozycji spotkania w najbliższy piątek.
Burmistrz Miasta podtrzymał swoje zaproszenie na rozmowy z kupcami  z Targowicy 



Miejskiej w innych tematach jak utrzymanie czystości, zadaszenia czy budowę toalet.
Stwierdził,  że  Miasto  planuje  wykonać  zadaszenie  nad  pawilonami  handlowymi  w  ciągu 
wędliniarskim.   Stwierdził,  że  nie  jest  adwokatem  Firmy  „Zbyszko”,  tylko  wszystkich 
kupców.
Rozmowy będą prowadzone ze wszystkimi handlowcami.
Radna J. Głowacka – wyraziła ubolewanie, że nie osiągnięto porozumienia w rozmowach z 
Burmistrzem Miasta i  handlowcy złożyli skargę w przedmiotowej sprawie.
Na  targowicy  powinno  przybywać  pawilonów  handlowcy,  które  jednocześnie  są  nowymi 
miejscami pracy i poprawiają estetykę targowiska.  
Radny R. Wójcik – stwierdził, że sprawa jest trudna i Burmistrz Miasta nie może zabronić 
aby Firma „Zbyszko” rozwijała się. Pawilony „Zbyszko” stanowią istotne zagrożenie 
w postaci konkurencji dla pozostałych pawilonów.
Zwrócił się z zapytaniem, czy przy ul. Kaliskiej planowana jest budowa nowych marketów
np. LIDL. Rada Miejska powinna znaleźć jakieś przepisy chroniące drobnych 
przedsiębiorców.
Radna J. Głowacka – poinformowała, że nawet mały sklep może dobrze prosperować skoro 
będzie oferował dobry towar i miłą obsługę.
Pan J. Przyżycki -  poinformował, że rozbudowa pawilonu „Zbyszko” przyniesie problemy 
techniczne podczas majowego długiego weekendu , mogą być problemy z dostawą wody 
i energii. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  12 „za” , 0 „przeciw” 6 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu podjęła 
większością głosów       
                                   U c h w a ł ę Nr XXIV/179/ 2012

Ad.8. 

Projekt oświadczenia zwierające stanowisko Rady Miejskiej w sprawie koncesji 
na nadawanie na Multipleksie Cyfrowym dla Telewizji Trwam – przedstawił 
                             Radny Leszek Plichta z Klubu Radnych PiS.
                                          / stanowi załącznik /
Radna E. Zbudniewek – zgłosiła uwagi językowe do projektu oświadczenia.
Stwierdziła, że poparła by powyższe oświadczenie, gdyby Telewizja „Trwam” nie była
zakładnikiem polityki. Sięgając do historii ilekroć polityka wkracza w sferę do religii 
to kończyło się bardzo źle.
Radny  R.  Szmajdziński  –  zwrócił  się  z  prośbą  do  wnioskodawców  o  przedstawienie 
uzasadnienie do powyższego oświadczenia.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że jest uzasadnienie do projektu 
oświadczenia.
Radny  L.  Plichta  –poinformował,  że  Krajowa  Rada  Radiofonii  i  Telewizja  Trwam  nie 
otrzymała miejsca na Multipleksie Cyfrowym, bo nie zapewniała gwarancji,  że udźwignie 
koszty nadawania.
W 2009 roku właściciel Telewizji Trwam miał w 2009 roku  przychody 20.56 mln 
złotych i zarobił na czysto 6.47 mln złotych,  co dało rentowność w wysokości 31 %, podczas 
gdy rentowność Polsatu wynosiła 15,3 % a TV –około  27 %.
Oznacza to, że każda złotówka zainwestowana w biznes Lux Veritatis przynosiła dochód 
1.31 zł. Cyfrowe koncesje otrzymały dwie stacje należące do holdingu ZPR (Eska TV i Polo 
TV), Spółka ATM Grupa, której udziałowcem jest Zygmunt Solarz-Żak oraz stavka należącą 
do grupy Besta Stanisława Krzemińskiego.



Z danych „Rzeczpolitej” wynika, że w multipleksie MUX-2 koncesje mają już między innymi 
Polsat ,TV Plus.
Na  ostatnim  wolnym  multipleksie  MUX-1-  poza  TVP  1,  TVP2  i  TVP-info  koncesję 
otrzymały: Eska TV na nadawanie programu muzycznego (Eska TV),grupa ATM na program 
rozrywkowy (ATM Rozrywka TV), Spółka Stavka na program informacyjno- publicystyczno-
poradnikowy(  TTV)  i   spółka  Lemon  Records  na  nadawanie  Programu  Polo  TV 
popularyzującego polską muzykę. 
Jak  widać  same  potęgi  medialne,  zupełnie  bez  powiazań  z  władzą.  Na  tym  właśnie 
multipleksie chciała nadawać TV „Trwam A więc  telewizja istniejąca od lat mająca silne 
zaplecze w postaci Radia Maryja i rzeszę wiernych słuchaczy.
Radny R. Wójcik – stwierdził, że podejmowanie przez Radę Miejską w/ w oświadczenia jest 
bezprzedmiotowe,  ponieważ  Fundacja  Luks  Veritatis  odwołała  się  do  Naczelnego  Sądu 
Administracyjnego i należy zaczekać na jego rozstrzygnięcie.
Środowisko polityczne  P i S  wykorzystuje to w celach politycznych. 
Zacytował wypowiedź Pana Jarosława Kaczyńskiego, z konferencji prasowej w Sejmie 
i którą  poczuł się urażony.
Radny R.Szmajdziński  –  stwierdził,  że  zastanawiał  się  czy ma zabierać głos  w sprawie 
merytorycznej,  był  wniosek  Pana  J.  Polaka  z  sprawie  wystosowania   apelu  przez  Radę 
Miejską o przyznanie koncesji. Wówczas uznano, że Rada Miejska nie jest kompetentna.
Do wystąpienia  zobligowała  go  sytuacja  panująca  w Polsce  i  istniejące  podziały,  według 
których kto jest z PiS jest patriotą, katolikiem, Polakiem.
PiS szkaluje konstytucyjne  organy państwa, nazywając Panią Prezydentową – 
„ Ty czarownico” , „ Tusku – Ty matole” itp.
Prezes  Krajowej  Rady Radia  i  Telewizji  mówił  prawdę,  że  Telewizja  Trwam nie  złożyła 
wszystkich dokumentów i nikt temu nie zaprzeczył. Proces koncesyjnie nie może zostać 
przywrócony, może inne stacje spełniły warunki, dlatego przyznano im koncesje.
Zwrócił  się  z  zapytaniem  o  co  chodzi  Klubowi  PiS.  Może  chodzi  o  wywarcie  presji 
społecznej,  aby na  jesiennym rozdaniu  koncesyjnym pomimo nie  spełnionych  warunków 
przyznać koncesję Telewizji Trwam.
Radny stwierdził, że osobiście jest za nadawaniem programów przez Telewizje Trwam, ale 
będzie głosował za podjęciem oświadczenia o ile zostanie przyjęty wniosek, aby w par. 1 
w  ostatnim  zdaniu  po  przecinku  dopisać  „po  spełnieniu  przez  Fundacje  Lux  Veritatis 
wymogów koncesyjnych. 
                                        / wniosek stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z prośbą do Radnych, aby w ich 
wypowiedziach  było mniej polityki.
Radny L. Plichta -stwierdził, że nie jest to sprawa polityczna. Osobiście jako Radny nie jest 
członkiem PiS tylko ich sympatykiem i  takie ma zdanie. Jest to suwerenna decyzja o złożenie 
takiego wniosku przez Klub Radnych PiS. Zwrócił się z prośbą do Radnego 
R. Szmajdzińskiego, aby nie obrażał radnych i nie politykował. 
Należy pozwolić innym radnym mieć odmienne zdanie.
Radny  G.  Michalak-  stwierdził,  że  uwagi  Radnej  E.  Zbudniewek  dotyczące  kwestii 
językowej należy koniecznie poprawić. Natomiast poczuł się zszokowany wypowiedzią,
że Telewizja Trwam to „zakładnik polityki”.  Każdy rodzaj stacji telewizyjnej prywatnej 
i państwowej, aby informować mieszkańców  musi wchodzić  w kwestie polityczne.
Na wielu programach telewizyjnych jest dużo polityki tendencyjnej, chociaż mają zapisane 
inne  funkcje.  Stwierdził,  że  wiele  można  mówić  o  Telewizji  Trwam,  gdzie  często 
wypowiadają się w ostry sposób, ale zawsze w ramach nie manipulowania faktami.



Poinformował, że Radny R. Wójcik wypowiedział się,  że podejmowanie stanowiska Rady 
Miejskiej  będzie bezprzedmiotowe,  ale  o  tym zdecyduje Sąd.  Należy liczyć  się,  że  wiele 
samorządów miast w Polsce przedstawi stanowiska w tej sprawie.
Poinformował, że  Radny R. Szmajdziński twierdził w swojej wypowiedzi, że nawet 
Oj.  Rydzyk  nie  zdementował  informacji,  iż  nie  złożono  wszystkich  dokumentów,  jakie 
powinny być uzupełnione. Poinformował, że na jesieni planowane jest przyznanie nowych 
koncesji,  ponieważ  firma,  która  otrzymała  koncesję  nie  spełniła  wszystkich  wymaganych 
warunków. Stwierdził, że nie są podważane sprawy decyzji wydawanej przez Krajową Radę 
Telewizji, ale że nie działa sprawiedliwie. W jednych wnioskach potrafi znaleźć szczegół i 
konsekwentnie je wyegzekwować innych nie.  Celowo stworzono piramidy finansowe, aby 
przedstawić zabezpieczenia finansowe.
Poinformował, że Radny R. Szmajdziński apeluje, aby nie uprawiać polityki. Twierdzi, że kto 
należy do PiS jest katolikiem,  ale nie należy tego pojęcia rozwijać.
Często w polityce w dyskusji pojawiają się słowa, że inni to „ chamy, mohery, świńskie ryje, 
buduje się krzyż z piwem, aby było śmiesznie. Nie należy mylić takiego postępowania 
z poważną debata polityczną.
Radny R. Szmajdziński –stwierdził, że gardzi takimi ludźmi, którzy tak postępują, o czym 
mówił Radny G. Michalak, nieważne do jakiej należą partii.
Poinformował, że przy projekcie oświadczenia Rady Miejskiej jest podpis Przewodniczącego 
Klubu Radnych PiS i nie będzie legitymował Radnego L. Plichtę,  czy należy do tej partii.
Stwierdził, że na jesieni planowane jest drugie rozdanie koncesji przez Krajową Radę 
i Telewizję, która może spowodować konieczność uzupełnienia brakujących dokumentów.
Oświadczenie Rady Miejskiej nie może wiele zdziałać,  poza wywarciem presji 
politycznej. Poinformował, że Radny G. Michalak mówił, że jest wiele miast podjęło takie 
oświadczenia,  ale   między  innymi  Rada  Powiatu  Łowickiego  odrzuciła  taki  wniosek. 
Stwierdził, że nikt nie zaprzeczył, że Pan Dworak mówił  nieprawdę, Telewizja Trwam nie 
dopełniła wymogów. Stwierdził, że wystąpiono z pismem o uzupełnienie dokumentów i nie 
otrzymano  żadnej  odpowiedzi.  Należy  pamiętać,  że  decyzje  pewnych  organów podlegają 
zaskarżeniu i należy zaczekać na orzeczenie Sądu. 
Jego zdaniem ma to cechy nacjonalizmu. 
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła, że sprawy religii nie powinny być łączone z polityką 
i politykami. Tego typu postępowanie jak uczy historia prowadziły do bardzo złych 
konsekwencji.  
Radny R.  Wójcik – Radny Plichta apelował, aby pozwolono przyjąć proponowane 
oświadczenie.  Przyjmując proponowany porządek obrad Sesji  wyraził  zgodę na powyższe 
działanie, ale może mieć odmienne zdanie, co do zasadności podejmowania  oświadczenia.
Każdy Radny będzie głosował zgodnie z własnymi przekonaniami. Fundacja Lux Veritatis 
zastrzegła swoje dane i Prezes Dworak nie może ich ujawnić.
Radny G. Michalak- stwierdził, że gdyby Fundacja obawiała się ujawnienia swoich danych 
to by nie występowała do Sądu. 
Radny M.  Trzoska – przedstawił  definicję  nacjonalizmu stwierdzając,  że  używanie  tego 
określenia jego zdaniem jest zaszufladkowaniem osób tu  obecnych.
Radna E.  Zbudniewek - przytoczyła akt historyczny z 1920 roku.
Radny  R.  Szmajdziński –  stwierdził,  że  definicja  nacjonalizmu  przedstawionego  przez 
Radnego M. Trzoskę jest niekompletna.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej zwrócił  się  do  Radcy Prawnego o  wyjaśnienie  kwestii 
uzasadnienia do oświadczenia.
Pani J. Służalska – Mrożewska – stwierdziła, że  oświadczenie zawiera uzasadnienie 
w treści i nie musi być dodatkowego uzasadnienia. 
Radny R. Szmajdziński-  zacytował treść par.23 Statutu Miasta Łowicza.



Radna E. Zbudniewek – ponowiła prośbę, aby poprawić treść oświadczenia pod względem 
językowym.
Pani J. Służalska- Mrożewska – poinformowała, że oświadczenie jest rzeczowe , w treści 
zawiera  uzasadnienie.  Rada  Miejska  w głosowaniu  zdecyduje  o  przyjęciu  lub  odrzuceniu 
oświadczenia.
Radny T. Żaczek – zaapelował o zamknięcie dyskusji i przegłosowanie oświadczenia.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wniosku Radnego 
R. Szmajdzińskiego, który stanowi załącznik .

                         5 „za” , 8 „przeciw”  5 „wstrzymujących” 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że wniosek nie został przyjęty.
Radny R. Wójcik – zaproponował, aby nie przyjmować stanowiska , bo stało się 
bezprzedmiotowe.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej zaproponował,  aby  dokonać  poprawek  językowych 
proponowanych przez Radną E. Zbudniewek.
Radny L. Plichta-  odczytał treść poprawionego oświadczenia Rady Miejskiej.
                                    / stanowi załącznik/

Przewodniczący Rady Miejskiej – zaproponował  przegłosowanie przyjęcia oświadczenia.

                         10 „za” , 2 „przeciw”  7 „wstrzymujących” 

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Rada Miejska przyjęła Oświadczenie Rady 
Miejskiej większością głosów.

Ad.9.

Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2011 rok dla gminy Miasto Łowicz – przedstawił 
Pan Marek Dziedziela Dyrektor MOPS.
                                              / stanowi załącznik /
Radny R. Wójcik –pogratulował opracowania przez pracowników MOPS materiału, który 
podobnej treści był przyjmowany również przez Radę Powiatu Łowickiego. 
W  opracowaniu  należało  uwzględnić  wszystkie  formy  zatrudnienia,  nawet  na  umowy 
cywilno-prawne.  W opracowaniu  konieczne  było  wpisanie  ilości  sal  kinowych,  obiektów 
sportowych. Wiele danych w opracowaniu jest wg danych GUS.
Zwrócił uwagę, że we wnioskach końcowych mogło być zapisane utworzenie nowoczesnej 
noclegowni,  która  spełni  wszystkie  nowoczesne  standardy.  Należy  dążyć  do  budowy 
mieszkań  socjalnych  oraz  Domu  Dziennego  Pobytu  dla  osób  starszych  z  usługami 
specjalistycznymi.
Radny  G.  Michalak –zwrócił  uwagę,  że  w  opracowaniu  zawarto  informację  o  sytuacji 
demograficznej  w  gminie  oraz  o  ilości  podmiotów  gospodarczych,  gdzie  jest  znaczna 
tendencja spadkowa. Stwierdził, że może  należy zainteresować się problemem.
Pan M. Dziedziela – poinformował, że niektóre dane były przesłane przez GUS.

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację 
do wiadomości.

Ad.10.



Informację o działalności w okresie między sesjami przedstawił  Pan J .K. Kaliński Burmistrz 
Miasta.                                             / stanowi załącznik /
Burmistrz Miasta podziękował Radnym za podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
kupców z  Targowiska Miejskiego w Łowiczu i uznanie jej za bezzasadną. Poinformował, że 
najczęściej były rozpatrywane skargi na Dyrektorów, Naczelników Wydziałów. Stwierdził, że 
trudno być adwokatem we własnej sprawie, dlatego przedstawił informację o prowadzonych 
rozmowach z kupcami. Stwierdził, że w żaden sposób nie złamał kupcom danej obietnicy, że 
na Targowicę Miejską będzie wprowadzona konkurencja. Takiej obietnicy kupcom nie składał 
a Firma „Zbyszko” działa od 2003 roku i nie jest żadną konkurencją. Stwierdził, że  swoimi 
działaniami nie złamał praworządności, która  godzi w uczciwą konkurencję i narusza 
interesy lokalnych kupców i prawa nie złamał.
Burmistrz Miasta – poinformował, że w dniu 11 kwietnia b.r. w Łodzi odbył się przetarg na 
sprzedaż nieruchomości o pow.125.ha położonej  w Łowiczu ul. Ekonomicznej. Przetarg 
zakończył się przyznaniem oferentowi Firmie United Oifleld Services 577 pkt na 700 
możliwych. Był przedstawiciel Pana Wojewody Łódzkiego, Pana Marszałka Województwa 
Łódzkiego , 3 osoby z Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej oraz 2 przedstawicieli miasta 
Łowicza: Burmistrz Miasta oraz Skarbnik.
Burmistrz Miasta –poinformował, że wczoraj był wraz z Panią A. Gajewską w  Warszawie 
gdzie był podpisany akt notarialny  z prezesem Firmy United  Oifleld Services na 12.ha 
terenu w Łódzkiej Strefie Ekonomicznej. Środki finansowe wpłynęły na konto miasta w 
wysokości 5mln. 875 tys. złotych i zostały przekazane na korzystną lokatę.
Burmistrz Miasta – poinformował, że Urząd Marszałkowski podjął decyzję o odstąpieniu 
wymierzenia korekty finansowej za niestosowanie przelicznika walut w przetargu 
ogłoszonym w ramach e- Urzędu. Kwota naliczonej korekty wynosiła 274 tys. złotych plus 
odsetki , ale prawdopodobnie nie będziemy musieli płacić.
Podobnie miasto  nie będzie  płacić 500 tys. złotych za zakup autobusów dla MZK.
Poinformował, że miasto złożyło wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie 
w ramach Programu - Rozwój , otoczenia i biznesu. Zakwalifikowano 20 wniosków i jest 
szansa na dofinansowanie budowy ulicy Ekonomicznej w 65 %.
Radny G. Michalak – złożył gratuluje Burmistrzowi Miasta i stwierdził, że cieszy się, 
iż udało się sfinalizować transakcję.
Radny M. Trzoska – stwierdził, że również  bardzo cieszy się i gratuluje Burmistrzowi 
Miasta.
Radny R. Wójcik – zwrócił się z zapytaniem czy prawdą jest, że firma może zatrudnić 
1000 osób, o czym pisały media.
Burmistrz Miasta – podziękował za gratulacje. Stwierdził, że w ofercie przetargowej jest 
zapisane utworzenie 120 miejsc pracy. Przedstawiciele firmy obecnie dotrzymują wszystkich 
terminów i dostarczają wszystkie niezbędne dokumenty do Urzędu Miejskiego i Starostwa 
Powiatowego. Na  początku maja ma być  rozpoczęcie inwestycji tzw. wbicie pierwszego 
szpadla. Obecnie ważne jest, aby firma rozpoczęła inwestycję.
Planowane jest spotkanie z Dyrektorem Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych z Panem 
D. Żywickim celem pozyskania absolwentów do  pracy. Na tym terenie planowane jest 
wybudowanie dużej bazy maszynowo- transportowej, ekologicznej, spełniającej wszystkie 
wymogi ochrony środowiska. Wszystkie niebezpieczne substancje będą w granicach norm.
Planowane jest wybudowanie własnej podoczyszczalni ścieków, które następnie będą 
odprowadzane do miejskiej oczyszczalni ścieków.
Burmistrz Miasta poinformował, że dla miasta mogą być korzyści w postaci podatku
 od gruntów, budynków i środków transportowych.
Burmistrz Miasta poruszył sprawę poruszaną przez media po Sesji marcowej, gdzie 
omawiano projekt uchwały w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia taryf zbiorowego 



zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków dla miasta Łowicza, gdzie 
napisano, że Burmistrz Miasta mówił nieprawdę z czym się nie zgadza.
  Stwierdził, że nie mówił iż mamy najtańszą wodę i nie wymieniał ościennych miast.
Pan J. Michalak – Dyrektor ZUK –stwierdził, że Burmistrz Miasta nie kłamał, nawet gdyby 
powiedział, że mamy najtańszą wodę to byłaby prawda.
Z przytoczonych miast takich jak: Kutno, Rawa Mazowiecka, Skierniewice, Łódź, Pabianice, 
Zgierz, Sieradz, Płock, Łowicz ma najtańszą wodę. 
Miasto Kutno ma podobne ceny wody jak w Łowiczu. Stwierdził, że woda jest dobrem i nie 
jest sprzedawana, jest za darmo. Natomiast pobierane są opłaty za dostarczanie wody i za 
odprowadzenie ścieków. Statystyczny mieszkaniec Łowicza zużywa średnio 2.3 l wody 
miesięcznie i 1 mieszkaniec Łowicza po podwyższeniu opłat za wodę  zapłaci o 3 grosze 
więcej niż mieszkaniec Kutna. Stwierdził , że  im mniejsza rodzina tym większe koszty.
Radny T. Żaczek -  pochwalił decyzje Burmistrza Miasta za przekazaną informację 
o przedłużeniu okresu pracy dla obecnych Dyrektorów szkół i przedszkoli na terenie miasta.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informacje do 
wiadomości.

Ad.11.
Radna E. Zbudniewek –zgłosiła wniosek w sprawie wprowadzenia zakazu zatrzymywania 
się  po stronie wschodniej i zachodniej na ul. Browarnej na odcinku  od ul. Starorzecze do 
ulicy Podrzecznej.
                                                  / stanowi załącznik /
Radny R. Wójcik – zgłosił wniosek w imieniu mieszkańców w  sprawie zamontowania kilku 
ławek wzdłuż ulicy Kaliskiej od ul. Starzyńskiego do ul. Dziewiarskiej.
                                                  / stanowi załącznik/                       
Zwrócił się z zapytaniem, co z budową  marketów przy ul. Kaliskiej oraz stronę internetową 
Łowickie Euro pl., która nie jest w wersji angielskiej.
Zapytał, czy miasto aplikowało do rządowego programu  pilotażowego „Cyfrowa szkoła”.
Radny T. Żaczek –poinformował, że po raz pierwszy odbędzie się Tydzień Bibliotek – 
„Świętuj na rowerze”. Do akcji włącza się Biblioteka Pedagogiczna w Łowiczu wraz ze 
Szkołą Policealna im. M. Kopernika w Łowiczu.
W dniach 8-15 maja b.r. zorganizowany będzie Rajd Rowerowy „Objazdowy Bibliotekarz” 
szlakiem łowickich bibliotek. Jest po trzeci organizowana jest taka impreza.
Rajd rozpocznie się 12 maja b.r. o godz.15- tej z przed Biblioteki Pedagogicznej w Łowiczu.
Uczestnicy rajdu odwiedzą Bibliotekę Pedagogiczną w Łowiczu, Gimnazjum Nr 1,Bibliotekę 
w Wyższej Szkole Humanistyczno- Pedagogicznej, Bibliotekę Powiatową w Łowiczu, 
Bibliotekę Miejską, Bibliotekę w Kolegium Języków Obcych, Liceum Ogólnokształcącym.
Poinformował, że zakończenie rajdu planowane jest przy ul. Ułańskiej w Szkole Policealnej, 
gdzie przewidziane są różne atrakcje, pokazy masażu, wymiana książek  oraz ognisko 
z poczęstunkiem.
Radny zaprosił do udziału  wszystkich Radnych,  miłośników rowerów oraz mieszkańców 
miasta.
Burmistrz Miasta –poinformował, że do Urzędu Miejskiego wpływa dziennie  kilka pism 
o wypis z ewidencji gruntów.  Decyzje o budowie marketów wydaje Starostwo Powiatowe 
w Łowiczu. 
Burmistrz Miasta – poinformował, że 3 szkoły złożyły wnioski do Urzędu Miejskiego 
w ramach programu „Cyfrowa szkoła” na kwotę około 200 tysięcy złotych przy wkładzie 
własnym 20 %. Jeśli wnioski będą gotowe to wystąpimy o zmianę w budżecie miasta.
Radny H. Zasępa – zwrócił uwagę Pani Teresie Wojda, aby nie zakłócała obrad sesji.



Pan B. Bończak – Zastępca Burmistrza Miasta- poinformował, że od 2 miesięcy działa 
strona Euro, która ma reklamować Łowicz dla osób, które przyjadą  na Euro.
Planowane jest uruchomienie strony w języku angielskim na miesiąc przed Euro.
Poinformował, że wysłano ponad 80  e-meili w języku rosyjskim do różnych Klubów 
Sportowych z informacją o lokalach gastronomicznych i bazie noclegowej w naszym mieście.

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że w dniu 30 kwietnia b.r. upływa termin 
składania przez radnych oświadczeń majątkowych.
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że od Starostwa Powiatowego w Łowiczu 
wpłynęło pismo, że wygasa III kadencja Komisji ds. bezpieczeństwa. 
Stwierdził, że poprzednio była wytypowana  Radna J. Głowacka  przez Radę Miejską 
w Łowiczu.
         Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby w dalszym ciągu Radna 
J. Głowacka, reprezentowała Radę w tej komisji, która wyraziła zgodę na dalszą pracę.
        Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie, aby Radna J. 
Głowacka 
została powołana do Komisji ds. bezpieczeństwa.
                                    18 „za” , 0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynęło pismo od Pani Dyrektor 
Gimnazjum w Popowie w sprawie dofinansowania zakupu sztandaru dla szkoły.
     Poinformował, że pismo będzie w BRM z którym można się zapoznać z treścią i będzie 
przesłane Radnym do wiadomości. / stanowi załącznik/
   Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pismo  Pana J. Laski  w sprawie zmiany planu 
przestrzennego zagospodarowania w rejonie 1 Maja.
                                           / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że pismo będzie przekazane zgodnie 
z kompetencjami do Burmistrza Miasta. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni otrzymali w przerwie ulotki 
od Pani Teresy Wojdy , która chciała zabrać głos.
Pani Teresa Wojda –poinformowała, że Radni na sesji nie załatwili pozytywnie sprawy 
istotnej dla kupców z Targowicy Miejskiej.
Radni nie wdrożyli się w temat sprowadzenia amerykańskiej firmy do miasta Łowicza, która 
ma bardzo zła opinię zwłaszcza w kwestii zatruwania środowiska i zasobów wodnych.
Sprzedany teren jest w pobliżu budynków mieszkalnych przy ul. Łódzkiej oraz dużego 
osiedla Bratkowice.
Pani T. Wojda zaapelowała do radnych o rozsądek i zapytała dlaczego mieszkańcy nie byli 
informowani przed podjęciem takiej decyzji. Zwróciła się z zapytaniem, dlaczego mieszkańcy 
są okłamywani. Informacja o planowanym zatrudnieniu przez firmę pracowników jest 
podawana przez prasę, że ma być to 1000 osób , natomiast Burmistrz Miasta informuje tylko 
o 120 osobach. Stwierdziła, że Radni powinni służyć mieszkańcom, bo  oni najbardziej będą 
odczuwali zanieczyszczenia otoczenia i wody.
Firma stosuje bardzo szkodliwe środki chemiczne, spowoduje to utrudnienia w ruchu i może 
zanieczyszczać najbliższe otoczenie. Radni bardzo beztrosko podejmują wszystkie decyzje.
Poinformowała, że Panu K.J. Kalińskiemu Burmistrzowi Miasta Łowicza  należy się 
„Dyplom  dezaprobaty”, który pozostawiła na Sekretariacie Urzędu Miejskiego za 
propagowanie hydraulicznego szczelinowania zatruwającego wodę i środowisko 
i niszczącego rolnictwo.
Stwierdziła, że firma będzie zużywała duże ilości wody i zatruwała ją chemikaliami.



Należy zastanowić się jak wygląda zakład, gdzie są duże magazyny z chemikaliami i dużą 
ilością sprzętu. Firma posiada jedyną metodę wydobycia węglowodoru, która w wielu krajach 
jest zakazana. Stwierdziła, że w przyszłości mogą grozić mam trzęsienia ziemi.
Poinformowała, że od roku działa w Inicjatywie Obywatelskiej, która  zajmuje się ochroną 
środowiska i szkodliwością dla otoczenia.
Zdziwiła się, że radni w sposób beztroski zgodzili się na oddanie terenów polskich firmie 
amerykańskiej, która  może doprowadzić tereny miasta do dewastacji. 
Zaapelowała do radnych o wycofanie się z transakcji. 
Burmistrz Miasta – stwierdził , że nie należy obawiać się wydobywania gazu łupkowego, 
którego nie ma w naszym rejonie. W naszym mieście powstanie baza sprzętowa.
Firma posiada nowoczesne technologie a powołane jest wiele instytucji, które dbają o ochronę 
środowiska. Poinformował, że nie było żadnej tajemnicy, czy ukrywania faktów.
Na stronie internetowej Urzędu Miejskiego  były zamieszczane wszystkie  informacje, 
decyzje środowiskowe, zgoda Dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej, 
Dyrektora Ochrony Środowiska. Stwierdził, że wszystkie decyzje były pozytywne i nie ma 
się czego obawiać. 
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że Pani T. Wojda była szanowane wtedy,  
gdy zajmowała się sprawami na których się znała, obecnie zajmuje się problemami, które 
ją przerastają. W swojej wypowiedzi starała się głównie obrażać Radnych i Burmistrza Miasta 
Łowicza. Wypowiedź Pani T. Wojdy była bardzo żenująca i trudno uwierzyć w to,  o czym 
informowała. To Radni zostali wybrani przez mieszkańców i mają prawo wypowiadać się 
w ich imieniu. Stwierdził, że jako Radny w pełni popiera działania Burmistrza Miasta 
i chętnie będzie pomagał w pierwszych wykopach  pod nowy zakład.
Radny G. Michalak –poinformował, że popiera wypowiedzi przedmówców i zaproponował, 
aby Pani T. Wojda zastanowiła się, kto jest sponsorem konferencji na które wyjeżdża.
Pani T. Wojda – zwróciła się z zapytaniem do Burmistrza Miasta, dlaczego wcześniej nie 
zainteresował się sprawą hydraulicznego szczelinowania, które jest bardzo szkodliwe dla 
otoczenia i stanowi zagrożenie dla mieszkańców miasta.
Przewodniczący Rady Miejskiej odebrał głos Pani T. Wojda.
Poinformował, że współczesne społeczeństwo, aby korzystać z nowoczesności powinno 
stosować nowe metody i używać różnych środków chemicznych, które są stosowane przy 
produkcji wyrobów np.: w Agros-Nowa , czy OSM.

Ad.12.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że następna Sesja Rady Miejskiej 
planowana jest na 31 maja 2012 r  godz.13-ta z następującymi tematami:
  1.Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta.
  2.Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy ze szczególnym uwzględnieniem działań 
     na  rzecz pozyskiwania inwestorów tworzących nowe miejsca pracy.

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił planowane posiedzenia komisji w miesiącu 
maju b.r.                                      / stanowi załącznik/ 

Burmistrz Miasta poinformował, że do 10 maja b.r. należy zwołać Sesję Nadzwyczajną 
dla potrzeb MOPS,  aby wprowadzić środki unijne do budżetu miasta.

Ad.13.

Na tym zakończono obrady XXIV   Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
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